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- V zastupitelstvu byla schválena částka 500.000 Kč na rekonstrukci 
dětského hřiště v parku u školy. Původní herní prvky byly přemístěny do 
parku v lokalitě Žleby (před Dřevotvarem). Herní prvky na dětské hřiště 
nám dodala firma HRAS – zařízení hřišť, s.r.o.. (viz. obrázek č. 2)

- Zahájili jsme projektování kompletní rekonstrukce Sokolovny. Od TJ 
Sokol Blížkovice jsme budovu Sokolovny a přilehlé pozemky obdrželi 
darem, a to ke dni 17. 10. 2017.

- Byla nám přidělena dotace z JMK ve výši 100.000,-Kč na částečnou 
úhradu úroků z úvěru.

- Podali jsme žádost o dotaci na multifunkční hřiště za školou. Dnes už 
víme, že neúspěšně. Poptávka byla tak vysoká, že jsme zůstali jako 64. 
náhradníci pod čarou, ač projekt byl vpořádku. Žádost upravujeme a 
znovu ji podáme začátkem ledna 2018.

- Správa a údržba silnic provádí rekonstrukci mostu u Majky. V jarních 
měsících dojde k opravě komunikace na mostní konstrukci.

- V měsíci červnu byla po třech letech konečně zahájena výstavba garáží 
pod náměstím. Stavíme deset garáží. Cena 210.000,-Kč (včetně napojení 
na elektřinu a pozemku) za jednu garáž. K dnešnímu dni jsou volné čtyři 
garáže. (viz. obrázek č. 3)

Bc. Šárka Ježková
starostka
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Informace z radniceInformace z radniceInformace z radnice
-  Na podporu boje proti suchu a na zadržení vody v krajině obdržel 

městys Blížkovice dotaci od Jihomoravského kraje ve výši 300.000,-Kč. 
Tato částka bude použita na pokrytí spolupodílu k akci Rekonstrukce 
Stehlíkova rybníka.

-  Zastupitelstvo městyse Blížkovice schválilo vítěznou firmu na akci 
Revitalizace Syrovického potoka, a to firmu VHST s.r.o. Pelhřimov. 

(viz. obrázek č. 1). Dotaci jsme obdrželi od ministerstva životního 
prostředí.

Výsadba zeleně
Ta tam je doba, kdy se říkalo, že jen pořád kácíme. Věřím tomu, 

že je viditelné množství zeleně, kterou se pokoušíme v obci 
vysázet. Obec se vždy snažila zeleň sázet, pouze nyní se dostáváme 
do míst, která jsou pro občany tzv. více na očích.

Velmi zdařilé jsou dvě akce, a to výsadba Izolační zeleně za 

bytovkami u nové bytové výstavby U Kapličky. Oddělujeme tím 

starou a novou výstavbu. 

Druhá akce se jmenuje výsadba Stezky Entů na Budíně (směr 

Křížovy smrčky). Zde jsme vysázeli 93 jilmů a keře. Celá výsadba je 

oplocena a v nejbližší době zde bude (u pamětní lípy, která 

v oplocence rovněž je) umístěna drobná sakrální stavba, a to kříž.

Výsadba Lesoparku za Majkou bude zahájena na jaře.

Obrázek č. 1

Obrázek č. 2

Obrázek č. 3
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U Revitalizace Syrovického potoka bude na jaře v přilehlé lokalitě 

oseta tráva, vysázeny stromy a množství keřů. 

Bohužel několik posledních roků nám vůbec nepřeje počasí.  

Ať už vysazujeme stromy v lese nebo ve výše uvedených lokalitách, 

tak nám spousta stromů schne. Důvodem je veliké sucho a 

nedostatek podzemní vody. Vidíte to i doma, jak stromy trpí.

Lesopark, Stezka Entů a výsadba podél Syrovického potoka, tak 

toto jsou místa, která Vám budou v budoucnosti sloužit 

k procházkám.

Bc. Šárka Ježková

starostka

Sokolovna
Městys Blížkovice se stal 17. 10. 2017 vlastníkem Sokolovny na 

základě Darovací smlouvy od TJ Sokol. Obdrželi jsme ve skutečnosti 
danajský dar. 

Práce spousta a obrovské množství financí, které bude 
kompletní rekonstrukce stát.

Volných finančních prostředků na první etapu rekonstrukce 
máme 7,5 mil Kč. Pokud se nám nepodaří sehnat finanční 
prostředky formou dotací, tak opravíme v první etapě tento objekt 
z poloviny.

Projekt kompletní rekonstrukce je skoro hotový.
V jakém stavu se Sokolovna nachází, o tom jste se mohli 

přesvědčit jedno sobotní odpoledne, kdy jsme Vám objekt 
otevřeli. Zájem o prohlídku byl veliký, a proto většina z Vás ví, o čem 
mluvíme. 

Je před námi hodně práce a doufáme, že se dílo podaří.
Věříme, že myšlenku našich předků, s jakou budovali tento 

objekt, opět oživíme.
Bc. Šárka Ježková

starostka

Bytová výstavba   
Dne 4. 12. 2017 byla od 7.00 hodin zahájena blokace pozemků 

pro novou bytovou výstavbu U Kapličky.
Vznikne zde 28 nových rodinných domků. Výstavba bude moci 

být zahájena od jara 2019. V roce 2018 na podzim dojde 
k zasíťování lokality.

Systém pro zvolení způsobu blokace pozemků provázely velké 
emoce a obsáhlá lidová tvořivost ze strany nás všech v Blížkovicích.

Všechny navržené varianty pro formu prodeje šly realizovat. 
Každý se domníval, že ta jeho varianta je tou nejlepší. Ale co je 
vlastně správně a dobře, nešlo dopředu odhadnout, protože se 
nabízelo několik variant.

Losování pozemků? Riziko spočívalo v tom, že si zájemci mohou 
vylosovat pozemek, o který nemají zájem. 

Dražba? Pro městys způsob výhodný, a to z důvodu větších 
zisků z prodeje pozemků. Tím bychom ale popřeli naše prohlášení, 
že naší prioritou je rozšíření obce, získání co největšího počtu 
stavebníků a především udržení mladé generace v obci. 

Zvolit správný a ideální způsob není vůbec jednoduché. Vždy je 
nutné naslouchat, analyzovat, a potom zvolit tu správnou variantu.

Kvůli systému prodeje pozemků jsme svolali pracovní 
zastupitelstvo, kde jsme navrhovanou variantu vybrali.

Budoucí stavebníci si svoje pozemky prostě vystáli ve frontě. 
Po mém příchodu v 5.30 hodin ráno dne 4. 12. 2017 stálo 
v průjezdě cca 20 občanů. Byli vpuštěni do chodby radnice, aby 

nemuseli mrznout venku. Zapisovali se na arch papíru tak, jak kdo 
přišel. Nikdo nepředbíhal a vše probíhalo organizovaně. Pro nás 
starší generace to byla věc, kterou jsme mnohokrát v minulosti 
zažili. Jen zavzpomínejme, když jste chtěli před třiceti lety stavební 
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materiál nebo pračku či televizi. Sice už si neumíme představit, že 
by se tato doba vrátila, ale bylo to tak. Pokud jsme něco chtěli, tak 
jsme pro to museli něco udělat.

Samotná blokace pozemků byla zahájena v 7.00 hodin. 
Aby nedošlo k nějakým nepravostem, tak nad celým výběrem 
drželo ochrannou ruku pět zastupitelů a jedna úřednice. Do 
dnešního dne je z 28 pozemků zablokováno 18. To je skvělý úspěch! 

Cena za pozemek je 300,-Kč za metr čtvereční. Pro výstavbu 
jsou určena přesná pravidla (všichni zájemci byli řádně 
informováni a obdrželi studii na CD). Výstavba musí být zahájena 
do tří let od koupi pozemku a po kolaudaci bude stavebníkům 

2navráceno 50,-Kč za 1m . Podmínkou pro vrácení peněz je 

nahlášení trvalého pobytu všech osob žijících v nemovitosti v obci 
Blížkovice. Chceme předejít nešvaru, který se stal hitem v bytové 
výstavbě na Žlebech a přetrvává u některých dodnes. Domy jsou 
nezkolaudované a osoby k trvalému pobytu nejsou nahlášeny. 
Obec tímto přichází o veliké peníze na daních a poplatcích za 
odpady (ač odpady občané v nemovitostech produkují, ale 
podpora v zákoně pro výběr poplatku v nezkolaudovaných domech 
bohužel chybí).

Přejeme všem stavebníkům hodně zdaru při výstavbě a jsme 
velmi rádi, kolik mladých lidí, a to především z řad blížkovických, 
projevilo o pozemky zájem.

Bc. Šárka Ježková
starostka

Co dokáže způsobit zpráva zaslaná naším sms systémem? 
Posuďte sami.

Dne 14. 7. 2017 ve 14:51hod. obdrželi občané tuto sms zprávu: 
“V lokalitě nad hřištěm u školy mohou občané Blížkovic 
na označené místo od 15. do 23. 7. ukládat stavební suť.“

Na městysu Blížkovice jsme vyhodnotili (myslím tím mne 
a zaměstnance), že je zpráva jasná, věcná a výstižná a že ji musí 
pochopit snad úplně každý.

Po odeslání této sms zprávy jsem odjela mimo ČR s dobrým 
pocitem, že jsme opět pro naše občany udělali něco dobrého 
a budou nás mít zase o něco “raději“.

Jak tento dobrý skutek dopadl, víte všichni. Pro ty, kteří 
si nevšimli hromad, přikládáme fotografii. Po příjezdu domů jsem 
si říkala, jak je možné, že je tam tak velké množství materiálu. Vždyť 
toto ukládání suti neděláme poprvé! 

Začala jsem zkoumat sms, kde se stala chyba. Zda jsme 
náhodou v sms nenapsali, že povolujeme ukládání bouraček 
domů, svoz z okolních obcí atd..

Chyba však byla pouze v tom, že tam chybělo jedno slůvko 
v omezeném množství. Co to je v omezeném množství? Pro mnohé 
stavební suť jsou také pneumatiky, dřevo, keramika a jiný odpad. 
Naplnilo se zde přísloví: „Pro dobrotu na žebrotu.“ Na neukázně-
nost některých občanů však doplatí i ti poctiví, protože pro příště 
už nepovolíme ukládání žádné. 

Stále jsem čekala, zda se Ti, co větší množství (specifikuji – 
několik náklaďáků) na tuto skládku odvezli, se mnou spojí a 
nabídnou obci např. něco do tomboly, pro děti na akce aj.. Stalo se 
tak pouze v jenom případě. Ti, co ukládali na skládku ve velkém, 
jsou nám známi. Je jen na jejich dobré vůli a svědomí, zda se po 
přečtení tohoto článku odhodlají přijít na radnici a domluví se na 
částečné kompenzaci.

Celkem bylo na skládce uloženo 1500 tun odpadu. Jenom suti 
se drtilo 703 tun.

Bc. Šárka Ježková
starostka

Investiční akce 2018
Pro rok 2018 připravujeme:
- Chodník od Majky ke škole. Tato akce se bude realizovat v případě obdržení dotace ze SFDI.
- Parkoviště u Majky v místě dnešní Klubovny. Realizace jaro 2018.
- Výstavba 7 garáží pod Klubovnou u Majky. Výstavba bude realizována formou svépomoci pravděpodobně v jarních měsících 2018.
- Silnice na Budíně (k realizaci dojde v případě zapojení do rozpočtu 2018). 
- Rekonstrukce Sokolovny. Předpokládaný termín zahájení jaro 2018.
- Výměna krovů a střešní krytiny na budově radnice. 
- Oprava márnice.
- Zahájení výstavby Komunitního bydlení Jistota (byty pro seniory). Předpokládaný termín zahájení je první polovina roku 2018.
- Dokončení rybníka Stehlíků a Revitalizace Syrovického potoka.
- Zasíťování pozemků v nové bytové zástavbě U Kapličky. Termín podzim 2018.

Bc. Šárka Ježková
starostka

Informace o platbě poplatků v roce 2018
1. Poplatek za odpady
Každý občan s trvalým pobytem na území městyse Blížkovice je 
povinen v souvislosti se svozem komunálního odpadu splnit 
ohlašovací a poplatkovou povinnost k místnímu poplatku za 
provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 
využívání a odstraňování komunálních odpadů. Pokud není od 

poplatku osvobozen, je jeho povinností zaplatit v daném termínu 
příslušný poplatek. 
Výše poplatku:  500 Kč na osobu a kalendářní rok
Splatnost poplatku: 
a) do 31. 3. příslušného kalendářního roku
b) do 15. dne měsíce, který následuje po měsíci, ve kterém 

Ukládání suti
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poplatková povinnost vznikla 
Způsob úhrady: 
a) na pokladně městyse Blížkovice
b) bankovním převodem  (č.ú. 108 286 506/0300, VS 1340 + číslo 
popisné)

2. Poplatek ze psů
Poplatek ze psů platí držitel psa, který má trvalý pobyt na území 
městyse Blížkovice. 

Výše poplatku:  100 Kč 

Splatnost poplatku: 
a) do 31. 3. příslušného kalendářního roku
b) do 15. dne měsíce, který následuje po měsíci, ve kterém 
poplatková povinnost vznikla
Způsob úhrady: 
a) na pokladně městyse Blížkovice
b) bankovním převodem  (č.ú. 108 286 506/0300, VS 1341+ číslo 
popisné)

Podrobnější informace k jednotlivým poplatkům jsou k nahlédnutí 
na radnici a na webových stránkách městyse Blížkovice.

Bohuslava Kovářová

Sběrný dvůr odpadů v Pavlicích
Od září roku 2006 je v obci Pavlice uveden do provozu sběrný dvůr 
odpadů (SDO).  Výstavbu SDO financoval Svazek obcí při 
formanské cestě za finanční podpory Evropské unie a z rozpočtu 
Jihomoravského kraje. Provoz tohoto zařízení zajišťuje firma  
A.S.A. EKO Znojmo, s.r.o.
Občané obcí Blanné, Blížkovice, Ctidružice, Grešlové Mýto, 
Hostim, Pavlice, Prokopov a Vranovská Ves zde mohou ke 
zneškodnění odevzdat odpady, které do běžných odpadových 
nádob nepatří.
Jedná se o odpady:

- staré léky
- monočlánky
- akumulátorové baterie
- zářivky
- olejové filtry
- oleje
- materiál od zachycování olejů (piliny, Vapex)
- ředidla a ostatní rozpouštědla
- elektroodpad (ledničky, televizory, radia, bojlery,…)

- velkoobjemový odpad (starý nábytek, koberce, …)
- ale také druhotné suroviny (papír, sklo, plasty)

Veškeré výše uvedené odpady je možno předávat v provozní době 
v SDO ke zneškodnění zcela zdarma.
Podmínkou je, že se jedná vždy o odpad z běžných domácností a 
nikoli od podnikatelů. Náklady na zneškodnění jsou hrazeny 
z poplatku na občana za popelnice. Toto ještě spousta občanů 
nepochopila. Příklad: Pokud opravuji počítače a likviduji starý 
počítač, tak je neetické provést likvidaci starého počítače na úkor 
občanů Blížkovic. 
Odpady jsou převzaty pouze po předložení průkazu totožnosti 
k prokázání trvalého bydliště obyvatele obce Svazku obcí při 
formanské cestě.

Provozní doba:
Úterý  14.00 – 18.00
Pátek  14.00 – 18.00
Sobota  08.00 – 13.00

Kulturní akceKulturní akceKulturní akce
11. blížkovické slavnosti
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Poslední červnový víkend patřil blížkovickým slavnostem. 
Zahájili je žáci z 8. třídy se svým naplánovaným programem 

CineTube. O tom, co to vůbec Cinetube je, jste se dočetli v minulém 
díle zpravodaje. 

Zkrátka, 8. třída si pozvala jejich oblíbené youtubery (pro 
dnešní teenagery obrovský vzor), aby jim a všem ostatním v sále ZŠ 
představili jejich nejnovější tvorbu v podobě krátkých filmů.

Toto odpoledne bylo, nad očekávání všech, velice úspěšné. 
Sjely se děti, teenageři jen proto, aby se tady u nás mohli se svými 
idoly vyfotit a popovídat si s nimi. 

Pořadatelé měli vše v malíčku. Pomohli jim i jejich rodiče a to 

tak, že ve stáncích prodávali občerstvení (vafle, hamburgery, pití, 
párky v rohlíku…).

Výtěžek z tohoto prodeje si žáci využijí na lyžařský výcvik.
V sobotu si přibližně dvoustovka z Vás nenechala ujít divadelní 

představení Kšanda s Jaroslavem Sypalem a velký úspěch měla 
kapela Onkels. Dvůr základní školy opět praskal ve švech a na 
tanečním parketě se v pozdních hodinách nedalo téměř hnout. 

V neděli odpoledne nám počasí přestalo přát. I přesto ale 
rodiče přišli podpořit svoje děti při jejich vystoupeních. Také 
dechová hudba Túfaranka zajistila kvalitní program. 

Klára Horecká

Posvícení

Blížkovické posvícení bylo i letos vydařenou akcí. Program byl 
zahájen tradičně v pátek 25. 8. 2017 taneční zábavou se skupinou 
Freeband.

Spolek rodičů a přátel MŠ Blížkovice, který měl na starosti 
stánky s občerstvením, měl napilno až do ranních hodin a v sobotu 
26. 8. 2017 už opět vítal hosty, kteří se přišli zaposlouchat do tónů 

známých písní skupiny ABBA. Po tomto vystoupení následovala 
taneční zábava se skupinou Adrien.

Neděle patří dechové hudbě. Letos jsme měli možnost 
si poslechnout Žadovjáky s Olgou Baričičovou. 

Celý výtěžek z prodeje občerstvení byl věnován dětem 
z mateřské školy.

Klára Horecká

Setkání důchodců

Letošní setkání důchodců bylo netradičně v neděli 29. 10. 2017, 
ale na Vaši účast to nemělo vliv. V sále školy se Vás sešlo přibližně 130. 

Program zahájila paní starostka v 15 hodin. Následovalo 
vystoupení mažoretek pod vedením paní Bernardové a hra na 
flétnu, zpěv a tanec, které s dětmi secvičila paní Dancingerová. 

Po vystoupení žáků základní školy se promítala projekce pod 
názvem Blížkovice 2016-2017. Paní starostka shrnula kulturní 
a stavební akce a podala informace o akcích připravovaných.

Po pozdním obědě už všichni netrpělivě čekali na vystoupení 
paní Baričičové a Kamarádů. Na jeviště vystoupila krásná panenka 
v červeno bílém kroji a v sále vše ztichlo. Na všech bylo vidět, jak 
s nadšením a úctou pozorují svoji oblíbenou zpěvačku, známou 
z televizních obrazovek, a dokonce se objevily i slzy dojetí. 

Zpěv a tanec byl proložený vystoupením znojemských Grácií. 
Jejich scénky opět všechny pobavily a i ony byly odměněny 
bouřlivým potleskem.

Klára Horecká

Poděkování
Dovolte mi, abych touto cestou poděkovala paní starostce Bc. Šárce Ježkové, která pro nás, seniory, připravila již tradiční setkání 

důchodců. Díky ní a zaměstnancům městyse jsme mohli prožít krásné odpoledne. Velké poděkování patří také paní Bernardové a paní 
Dancingerové, které připravily s dětmi hezké vystoupení.

Jiřina Chaloupková
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Hubertova jízda V sobotu 28. 10. 2017 se konala v Blížkovicích již pátá 
Hubertova jízda, kterou pořádala stáj Blížkovice společně se stájí 
Krnčice. Akce se může konat díky neutuchajícímu úsilí Kateřiny 
Radové a Jana Bílého, poděkování patří i panu Práškovi, Jaroslavu 
Svobodovi, Milanu Růžičkovi a městysi Blížkovice. 

 I přes nepříznivé počasí jsme se sešli v dostatečném počtu. 
Kolem 11. hodiny začínala naše vyjížďka. Jelo se přes náměstí a po 
silnici, která vede na Častohostice, u křižovatky se zatočilo směrem 
k lesu. Na louce na začátku lesa byla malá občerstvovací přestávka, 
po které následoval návrat podél cihelny, poté se jelo po poli, kde 
se zaklusalo, přejela se silnice a pokračovalo se dále po loukách. 
Za mrazivého větru a mrholení se objel Nový rybník a pokračovalo 
se po polní cestě vedoucí k bytovkám. Po návratu z vyjížďky 
začínaly soutěže. Slalom jezdců vyhrála Simona Šigutová, 
vozatajský parkur chladnokrevných koní vyhrál pan Nevoral 
z Častohostic. První místo v parkuru lehkých koní obsadil pan 
Otoupal. Vozatajskou židličkovanou vyhrála Miroslava Šváchová 
s Liborem Kučerou, jezdeckou židličkovanou vyhrál pan Balcárek. 

Za stáj Blížkovice Miroslava Šváchová, ml.

Rozsvícení vánočního stromu

Na první adventní neděli 3. 12. proběhlo na náměstí rozsvícení 
vánočního stromu. Děti z mateřské školy a žáci ze základní školy 
zazpívali vánoční písně a odměnou jim byl perníkový zvoneček, 
který věnoval městys Blížkovice. Vystoupení si mohli rodiče dětí 
užít díky kvalitnímu ozvučení Mgr. Lukáše Novotného. Slavnostní 
vánoční atmosféru vytvořila letos i sněhová nadílka a také mráz 

o sobě dával vědět. Vánoční trh zajišťovala základní škola a SRPMŠ. 
Všechny prodávané výrobky byly ručně vyrobeny, některé 
z produktů školní zahrady a některé za přispění samotných dětí 
a žáků, učitelů a rodičů. Zakoupený výrobek udělal nejen radost, 
ale zároveň kupující přispěl na činnost dětí MŠ a žáků ZŠ. 

Ať je adventní čas dobou zklidnění, radosti a očekávání!
Eva Valová

Společenská rubrikaSpolečenská rubrikaSpolečenská rubrika
Paní starostka přivítala čtyři nové občánky 

V sobotu 11. 11. 2017 navštívili 
naši obřadní síň 4 noví občánci 
Blížkovic. Paní starostka přivítala 
2 chlapečky a 2 holčičky. Obřad 
zaháji la paní matrikářka Alena 
Nachtneblová a pod vedením paní 
učitelky Miloslavy Dancingrové 
zarecitovaly a zazpívaly děti základní 
školy. 

Přivítáni byli Jáchym Bajgl, Stela 
Struhařová, Radek Brenkus a Kateřina 
Svobodová.
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Narozené děti

Jáchym Bajgl
nar. 28. 6. 2017
váha 3720 g
míra 52 cm
rodiče: Monika Prokešová 
              a Vít Bajgl

Kateřina Svobodová  
nar. 4. 8. 2017  
váha 3400 g  
míra 50 cm
rodiče: Karla Svobodová 
             (roz. Lajtkepová) 
              a Jakub Svoboda

Významné životní jubileum si v měsících červen až prosinec 2017 připomínají tito naši spoluobčané:

 85 let  Vytopilová Marie
 85 let Valášková Božena
 85 let Foučková Zdeňka
 85 let  Řeřuchová Marie
 85 let  Slabá Štěpánka
 86 let Samek František

 87 let Koukalová Emilie
 90 let Bloudíčková Ema
 91 let Luftová Kristina
 91 let Čamrdová Marie
 92 let  Bořecká Vítězslava
 106 let Holíková Marie

Z našich řad odešli 
František Zejda *  1957 ꝉ    25. 9. 2017
Milada Kuchtíková *  1923 ꝉ    3. 10. 2017
Marie Sárová *  1947 ꝉ  26. 11. 2017
Zdeněk Nachtnebl *  1954 ꝉ  29. 11. 2017

Rybářské závody

Ve čtvrtek 28. 9. 2018 jsme se sešli u Mácova rybníka a bylo to 
opět ve velkém počtu. Nicméně noční rapidní přítok vody nepřál 
rybářům, takže úkol pro podzimní závody zněl jasně – chytit 
alespoň nějakou rybu. 

V kategorii mladších 15 let závodilo 21 rybářů:
1. místo Matouš Růžička 134 cm 5 ks ryb
2. místo Jiří Švácha ml. 113 cm 7 ks ryb 
3. místo Martin Křikava 70 cm 3 ks ryb

Všem jubilantům blahopřejeme a do dalších let přejeme pevné zdraví, osobní štěstí a životní optimismus.
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Nejmenší ryba:  Oliver Blažej Dvořák 11 cm
Největší ryba:  Antonín Kříž 62 cm

V kategorii starších 15 let závodilo 28 rybářů:
1. místo Martin Černý 661 cm 30 ks ryb
2. místo Jiří Dobeš 227 cm 11 ks ryb
3. místo Radek Sedláček 220 cm 12 ks ryb

Nejmenší ryba:  Jiří Švácha st.  10 cm
Největší ryba:  Stanislav Hladík 34 cm

Klára Horecká

Základní a mateřská školaZákladní a mateřská školaZákladní a mateřská škola
Informace o základní škole

V novém školním roce usedlo do lavic 186 žáků. Po dlouhé době 
jsme tak překonali hranici 180 žáků. Z uvedeného počtu je 19 žáků 
1. třídy. Výuku zajišťuje 13 učitelů, kteří se pravidelně vzdělávají 
v rámci dalšího vzdělávání učitelů. Inkluzi pomáhají realizovat 
3 asistenti pedagoga a školní družinu zajišťují 2 vychovatelky. 
O budovu se starají 4 provozní zaměstnanci, z nichž dva jsou pouze 
na částečný úvazek.

Od 3. třídy se žáci učí cizí jazyk – angličtinu, ke které v 8. třídě 
nastupuje druhý cizí jazyk – němčina. Vzdělávání probíhá podle 
školního vzdělávacího programu a rodiče mohou v případě zájmu 
navštívit vyučování, a to nejen v době dne otevřených dveří. Žáky 
9. třídy čekají povinné státní přijímací zkoušky na střední školy. 
Na zkoušky z českého jazyka a matematiky jsou zájemci připravo-
váni každý týden odpoledne. Vedle výuky samotné připravují 
učitelé pro žáky další doplňkový program a aktivity navazující na 
vzdělávání, projekty, exkurze a výlety. Škola podporuje i 
mimoškolní činnost, a to jak zájmovou, tak sportovní. Zájmová 
činnost je realizována ve spolupráci se Střediskem volného času 
Znojmo a sportovní aktivity zajišťuje především TJ při ZŠ Blížkovice. 
Bezpečnost ve škole zajišťuje kamerový systém a systém 
videotelefonů při vstupu do budovy. Informace o dění ve škole je 
možno získávat na informační tabuli před školou nebo na www 
stránkách, které doznaly přes prázdniny zásadní změnu. Za 
vytvoření stránek děkuji Marku Bloudíčkovi. V případě potřeby je 
možno se obracet na zaměstnance školy osobně nebo telefonicky.

V době hlavních prázdnin proběhla kompletní rekonstrukce 
žákovské kuchyně a místnosti pokladny. V 1. patře budovy byla 

dokončena renovace dveří, kterou realizujeme sami. V listopadu 
jsme zakoupili další interaktivní tabuli SmartBoard do učebny jazyků.

Stále čekáme na výsledek žádosti o dotaci, díky níž by měla 
proběhnout další zásadní rekonstrukce od května 2018 v hodnotě 
cca 7,5 mil. korun. Za přípravu žádosti o dotaci děkuji zástupkyni 
Haně Makovičkové.

Moje poděkování patří všem pedagogům a ostatním 
zaměstnancům školy za jejich poctivou každodenní práci a také 
všem rodičům, kteří se školou spolupracují a vnímají školu jako 
partnera, který je nedílnou součástí při formování osobnosti 
mladého člověka. Ne vždy patří jednání ve škole k příjemným, ale 
včasný zásah do výchovy a důsledné uplatňování dohodnutých 
pravidel se do budoucna vyplatí. Velmi si zakládáme na tom, že 
jsme bezpečná škola, a to pro každého žáka.

Děkuji všem sponzorům, kteří svými dary podporují činnost 
základní školy a mateřské školy.

Žákům a jejich rodičům, zaměstnancům přeji hodně zdraví 
v roce 2018.

Eva Valová, řed. školy

Den stromů  
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Okresní kolo dějepisné soutěže Bible a my

Ve středu 29. 11. 2017 se v ZŠ Šumná uskutečnilo okresní kolo 
dějepisné soutěže Bible a my. Sedm základních a středních škol 
vyslalo žáky, aby porovnali své biblické znalosti. Naši základní školu 
reprezentovalo 10 soutěžících ze čtvrté až osmé třídy.

Letošní témata se týkala apoštolů v evangeliích, Josefa 
Egyptského, proroka Elijáše a Elíši, Matoušova evangelia a Listu 
Židům. 

Soutěž byla zahájena ve 14 hodin státní hymnou. Poté byli 
soutěžící i pořadatelé srdečně přivítáni zástupcem ředitele školy ZŠ 
Šumná Mgr. Pavlem Kučerou. Po úvodních informacích se rozešli do 
tříd dle jednotlivých kategorií k napsání testu. Během opravování 
testů jednotlivými vedoucími kategorií se soutěžící mohli 
občerstvit čajem, obloženými chlebíčky a  zákusky. Následně bylo z 
každé kategorie pozváno do finálového klání šest nejúspěšnějších 
řešitelů. Odpovídali na vědomostní otázky, prokazovali schopnost 
orientace v Biblickém atlase a v knihách Bible.

V jednotlivých kategoriích se na předních příčkách umístili:
I. kategorie -2.místo Dagmar Holíková (5.tř.), 4. místo Ester 

Polívková, 10. místo Pavla Kovářová, 12. místo Mikuláš Holík 
(všichni 4.tř.) 

II. kategorie – 1. místo Lukáš Vaněk (7.tř.) , 2. místo  Marie 
Křížová, 4. místo Christopher Stručovský (oba 6.tř.)

III. kategorie – 1. místo Anna Křížová, 2. místo Tomáš Kříž, 
3. místo Jan Balík (všichni 8.tř.).

IV. kategorie - Ondřej Kříž - GPOA Znojmo.

Díky štědrým sponzorům si všichni účastníci mohou soutěž 
připomínat propiskou s logem Bible a my, finalisté též obdrželi 
věcné dary od FATYMu Vranov nad Dyjí, OU Ctidružice, UM 
Blížkovice, Kovo In s.r.o. Blížkovice a obchodu Flop Majka 
Blížkovice.

Soutěže se v celém okrese Znojmo ve školních kolech zúčastnilo 
233 žáků, okresní kolo bylo zastoupeno 35 soutěžícími ve 4 
kategoriích. Dvojice nejúspěšnějších bude reprezentovat okres 
Znojmo v celostátním kole soutěže 23. 3. 2018 ve Strážnici. 

Martina Křížová, František Hofbauer

Logická olympiáda
I v letošním školním roce se žáci naší školy zúčastnili Logické 

olympiády. Tato soutěž, která je pořádaná Mensou České republiky, 
není o naučených znalostech, ale o zdravém rozumu, kreativním 
myšlení a schopnosti samostatného uvažovaní. Letos do ní bylo z naší 
školy přihlášeno 29 žáků. V kategorii A, do které spadají žáci 1. stupně, 
zvítězil Artur Vokurek z 2. třídy, 2. místo obsadila Dagmar Holíková z 5. 
třídy a na 3. místě se umístil Zdeněk Přibyl z 5. třídy. V kategorii B, 
která je určena žákům 2. stupně, obsadili 2. – 3. místo se stejným 
počtem bodů Marika Křikavová z 9. třídy a Lukáš Vaněk ze 7. třídy a 
vítězem se stal Patrik Burian ze 7. třídy.

Všem žákům blahopřeji a děkuji za reprezentaci školy.
Eva Kovářová

V pátek 20. října se po chodbě školy trousily do tříd 
„zelenohnědé“ děti z 1. stupně. Jejich oblečení symbolizovalo 
stromy, které naplnily téma celého dne.

Zahájili jsme den společnou písní o stromech a vyhodnocením 
soutěže Poznej stromy v Blížkovicích (3. místo Vanesa Bohdálková, 
2. místo Jan Bořecký a Tomáš Mavler, absolutní vítěz Štěpán 
Makovička – všichni žáci 3. třídy).

V různě zaměřených dílnách jsme poznávali a určovali názvy 
stromů, v parku jsme měřili objem kmenů.  Nechyběly hádanky, 
rébusy, hry, soutěže, pohádky. Na chodbě školy jsme vytvořili 
Školní les. V něm vyrostl za každou třídu jeden nápaditý strom, 
kterým se nám žáci představili. Atmosféra ve škole byla příjemná, 
žáci i učitelé spokojení.

Největším zážitkem se stalo vysazování stromů. Žáci z 1. – 4. 
třídy vysadili svoje stromy za hřištěm v pásu izolační zeleně. 
Nadšení bylo velké, i když úkol nelehký. Druháci například zjistili, že 
to není jen tak, vyhloubit jámu pro zasazení stromu. Prvňáci nám 
dokonce v podzimní mlze trošku zabloudili. Třeťáci si svůj strom i 
pojmenovali. Pochvalu zaslouží hlavně kluci – některým čtvrťákům 
se ani nechtělo zpět do školy. No a páťáci nám na školní zahradě 
zasadili nový platan. Nesmím zapomenout ani na pomoc při 
výsadbě jilmů na Stezce Entů a u Stehlíkova rybníku. Tady žáci z 5., 
7. a 9. třídy ukázali, že také umí přiložit ruku k dílu.

Děkujeme pracovníkům z firmy Paměť krajiny, kteří se nám velmi 
pěkně věnovali, a také jim se spolupráce s námi líbila.  Za žáky chci 
popřát, ať nám stromy rostou a dělají radost všem občanům Blížkovic.

Miloslava Dancingerová
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Projekt ROPA v 9. třídě
Jako tradičně si deváťáci v listopadu v předmětu Chemie 

osvojují téma „Ropa“ takzvaným projektovým vyučováním. Pro 
získání všeobecného přehledu o této tematice jsme v úvodní části 
projektu hráli edukativní hru Těžba ropy v Severním moři. Třída se 
rozdělila na jednotlivé obchodní společnosti, které kupují 
jednotlivé zeměpisné oblasti, s nadějí, že zrovna oni narazí na ropu. 
V dalším kole se „vrtem“ zjistilo, zda se v dané lokalitě ropa nachází 
a v kladném případě stavěli ropovod k nejbližší rafinérii. Stavbu 
ropovodu stejně jako v reálném životě - mohou kladně či záporně 
ovlivňovat nahodilé události (poškození vrtné plošiny 
zemětřesením, finanční problémy společnosti, ekologická havárie 
a její odstraňování). Rafinovanou ropu jsme se snažili prodat -  
podle kurzu měny, který byl náhodně vylosován. 

V dalších hodinách už probíhala vlastní realizace projektu. Žáci 
nad jednotlivými tématy trávili čas v chemii, informační 
technologii i při domácí přípravě. V následujících vyučovacích 
hodinách chemie jednotlivé skupinky formou prezentací předávaly 
spolužákům osvojené informace -  chemické složení ropy, místa a 
způsoby těžby, doprava a systém zpracování, teorie vzniku ropy, 
petrochemie – průmyslovém odvětví, v němž se ropa zpracovává. 

Nejpůsobivější byly prezentace o příčinách a důsledcích ropných 
havárií – žáci si dali do nových souvislostí ekologické katastrofy, 
o nichž se dozvídají v mediálních zpravodajstvích.

Poslední nedílnou součástí projektové práce bylo hodnocení 
projektu. Téměř všem žákům se tento typ výuky líbil, mnozí by rádi 
do konce roku absolvovali ještě nějaký výukový projekt. 

Martina Křížová, vyučující chemie

V parku

V úterý 14. listopadu jsme pomáhali panu Dancingerovi vysadit 
v parku nový strom, lípu. Práce jsme se nebáli, už jsme to totiž 
uměli. Zkusili jsme si to při výsadbě izolační zeleně. A musíme se 
pochválit, že jsme si toho o sázení a stromech také hodně 

pamatovali. Navíc nám v tomto chladném dni pomáhalo sluníčko a 
tak jsme si to v parku krásně užili. Těšíme se, že strom poroste a 
budeme ho pro jistotu chodit pravidelně kontrolovat.

Žáci 2. třídy s paní učitelkou Dancingerovou

Setkání s důchodci 

V neděli 29. října odpoledne bylo ve škole živo. V sále školy se 
konalo již tradiční setkání s důchodci. Připravili jsme pro naše starší 
spoluobčany krátký program. Mažoretky vystoupily pod vedením 
paní Bernardové a s hudebním programem se představili členové 
flétnového kroužku a žáci 6. třídy.   Nechyběla hra na flétnu, zpěv, 

polka.  Je dobře, že i v této generaci vyrůstají příznivci lidové 
písničky a lidového tance. Poděkování patří paní Janě Novotné, 
která nám jako sponzorský dar ušila krásné sukýnky a zástěrky. A že 
to holkám (i klukům) slušelo!

Miloslava Dancingerová
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Hasík 

8. a 21. listopadu nás druháky navštívil dráček Hasík a jeho 
kamarádi - profesionální hasiči. Povídali si s námi o své práci. Zjistili 
jsme, že je velmi pestrá a náročná. Oblečení hasičů vypadá 

atraktivně, ale nosit ho není žádná legrace. To si vyzkoušel náš 
spolužák Matěj Holub. Slíbili jsme, že se budeme chovat tak, 
abychom zásah hasičů nemuseli zažít na vlastní kůži. 

Žáci 2. třídy s paní učitelkou Dancingerovou

Divadlo
V pondělí 20. listopadu do naší 

školy zavítaly herečky z Prahy. Přivezly 
nám pohádku O křišťálovém srdci. 
Představení bylo určeno dětem 
z mateřské školy a 1. stupně základní 
školy. Pohádka byla pěkná a děti 
spokojené.

„Mně se to líbilo, protože všechno 
hrály jen dvě herečky a stihly se 
převlékat,“ říká divák Matěj Holub.

„Mně se líbilo, jak se Agáta 
nakonec poučila a už byla hodná,“ 
hodnotí Eliška Křížová.

„Já si nesu ponaučení, že mám mít 
dobré srdce,“ hlásí Ellenka Marová.

Žáci 2. třídy se s herečkami také 
vyfotili.

Miloslava Dancingerová

Vzkaz pro rodiče a děti z 2. třídy

Milí rodiče a děti, byli jste všichni 
moc šikovní a také hodní, když jste 
22. listopadu přišli odpoledne do 
naší třídy a vytvářeli jste podzimní 
lampičky a obrázky. Věřili byste, že 
se nás do naší třídy vešlo 40? Těším 
se na další společnou akci. 

Miloslava Dancingerová
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Ovoce do škol

Naše škola je zapojena do projektu Ovoce a zelenina do škol. 
Jednou týdně tak děti z 1. stupně dostanou ovoce nebo zeleninu na 
zpestření své svačinky. V listopadu k nám dokonce zavítal sám 
Bovýsek, který nám vitamíny zprostředkovává. Prozkoušel děti, zda 

poznají ovoce a zeleninu, kterou jim do školy posílá a zajímal se 
o to, zda jim také chutná. Dětem se setkání s ním líbilo a těší se na 
další zásilku chutného ovoce a zeleniny. 

Miloslava Dancingerová

DRAKIÁDA

Letošní drakiáda proběhla 12. října 2017 za krásného 
prosluněného babího léta. Obě hřiště u školy zaplnily děti se svými 
rodiči, prarodiči nebo přišly samy, aby mohly předvést krásné 
draky. Obloha rozkvetla nejen různými barvami, ale i zajímavými 

tvary. Jeden drak se ovšem od ostatních lišil. Jak? Byl totiž 
vlastnoručně vyrobený dědečkem Veroniky Doležalové panem 
Janáčem. Po zásluze si děti odnesly drobné odměny, které za ASPV 
věnovala paní Bernardová.

Věra Šulová

Vánoční tvoření 
ve školní družině I
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Autobusová čekárna ve dne, klub v noci
Je tomu tak už od září 2014, kdy se čekárna na 

náměstí po setmění mění v klubovnu, diskotéku či 
restauraci. Naši teenageři se zde scházejí, popíjejí 
alkohol, kouří cigarety a ničí čekárnu. A co je 
nepochopitelné, oni se tím ani netají, i přestože 
většina z nich má do plnoletosti daleko. Jakoby 
říkali: ,,Teď je to naše!“ 

Tato situace se neustále opakuje, proto 
upozorňujeme, že budeme nuceni k těmto 
případům volat policii.

Rodiče, víte, kde jsou Vaše nezletilé děti po 20. 
hodině? Udělejte prosím doma osvětu na téma, kde 
se smí a kde se nesmí kouřit, co je slušné chování a 
jak se chováme k cizímu majetku.

Informace z mateřské školy
Zákon č. 178/2016 Sb., kterým se mění zákon 561/2004 Sb., tzv. 

školský zákon, zavádí zásadní změny v přijímání dětí do mateřské 
školy.

O přijetí dítěte do mateřské školy rozhoduje ředitelka školy na 
základě platné legislativy a na základě kritérií pro přijímání dětí do 
mateřské školy platné pro MŠ Blížkovice.

Od 1. 9. 2017 se tak stalo předškolní vzdělávání povinné pro 
děti, které dosáhly k 31. 8. 2017 pěti let věku. Tyto děti musí být 
přítomny v předškolním vzdělávání denně v rozsahu 4 hodin. 
V opačném případě musí být dítě písemně omluveno zákonným 
zástupcem. 

Od 1. 9. 2017 měly nárok na přednostní přijetí také děti, které 
dosáhly k 31. 8. 2017 čtyř let věku a spadají do školského obvodu 
mateřské školy. Nárok na přednostní přijetí mají také děti 
zaměstnanců zřizovatele mateřské školy.

Podle úpravy Rámcového vzdělávacího programu pro 
mateřskou školu je od 1. 9. 2017 povinné, aby se učitelky MŠ 
překrývaly v přímé vyučovací činnosti 2,5 hodiny denně, tzn. musí 
být současně ve třídě 2 učitelky. Toto nařízení si tedy vynutilo 
opatření, že třída MŠ byla v budově základní školy zrušena. 
V opačném případě bychom potřebovali v čase od 8,00-10,30 
6 učitelek mateřské školy, z nich dvě by byly zaměstnány právě jen 
na 2,5 hodiny denně. Nadto na základě kontroly ČŠI prováděné 
v listopadu 2016 byla třída MŠ umístěná v budově základní školy 
uvedena jako nevhodná. /Vysvětlivka: Rozhodnutí o zřízení třídy 
MŠ v budově základní školy padlo v době, kdy byl vysoký převis 
poptávky pro umístění dětí do MŠ a jiné rychlé řešení v té době 
nebylo možné./

Třída MŠ se naplňuje do počtu 24 dětí. Při zachování pravidel 
bezpečnosti může zřizovatel povolit výjimku a třída se tak naplní do 
počtu 28 dětí. V současné době máme dvě třídy o počtu 28 dětí. 

V případě dětí dvouletých, které přišly v květnu 2017 k zápisu, 
bylo postupováno tak, že byly přijaty až v měsíci, kdy dosáhnou tří 
let. Důvod: v případě, že je přijato do třídy dítě mladší 3 let, snižuje 
se počet dětí ve třídě o 2 /z povoleného počtu 24/. Do jedné třídy 
tak mohou být přijaty maximálně 3 děti mladší tří let a třída tak 
bude mít 18 dětí. Z popsaného tedy plyne, že kdybychom chtěli 
přijmout 3 děti mladší 3 let, museli bychom odmítnout dalších 
10 dětí.

Přijímat do MŠ děti mladší 3 let je pro mateřské školy povinné 
až od 1. 9. 2020. Přijímání dvouletých dětí do mateřské školy je 
odůvodňováno ekonomickými potřebami mladých rodin. Někdy 
by bylo dobré, aby se uvažovalo z pozice dítěte. Dvouleté dítě 
a jeho potřeby jsou tak specifické, že je nelze slučovat s dětmi 
tříletými. Samozřejmě se liší případ od případu. I dvouleté dítě se 
může samo domluvit, obsloužit se a zapojit se do hry s ostatními 
dětmi. Jsou to ale spíše výjimky. Naopak přibývá případů, že dítě ve 
třech letech nemluví a že nemá stanovená pravidla. Přitom 50% 
výchovy probíhá do tří let věku. Dalších 25% se formuje v období 3-
6 let. Z toho vyplývá obrovská odpovědnost a důležitost veškeré 
předškolní výchovy. V současné době máme nadstandardně 
vybavenou mateřskou školu, která kromě kanceláře prošla 
kompletní rekonstrukcí. Také učitelky pracují podle školního 
vzdělávacího programu, zohledňují individualitu dětí a účastní se 
vzdělávacích akcí k vývoji vzdělávání v mateřských školách. Kdo má 
doma alespoň dvě děti, dokáže jistě pochopit nelehkou práci 
učitelek mateřské školy, kdy na jednu učitelku připadne v určitou 
denní dobu 28 dětí. Je to práce, kterou nemůže dělat každý. 
Potřebuje empatii, nadšení a nesmírnou trpělivost na straně jedné 
a obrovské pochopení a spolupráci od rodičů na straně druhé. 

Děkuji učitelkám mateřské školy za jejich práci a děkuji 
rodičům, kteří nadšeně, ochotně a zodpovědně spolupracují.

Eva Valová, řed. školy

Barevné pastelkové hraní v MŠ
Se žlutým sluníčkem jsme v září v mateřské škole přivítaly nové 

děti. Oranžová barva nám ukázala, jak krásně pestrý je podzim, 
a s hnědou jsme objevily tajemství stromů. Kouzelným časem 
adventu a Vánoc nás provází barva zelená. Další barvy nás čekají po 
novém roce.

Letošní září začalo pro nás velkými změnami. Z podnětu ČŠI 
byla zrušena předškolní třída v ZŠ. Všechny děti jsou rozděleny do 
dvou tříd v MŠ. V přízemí je třída Krtečci, kde je zapsáno 28 dětí ve 
věku 3 – 4 roky. Každé ráno se na ně těší učitelky Jana Pospíchalová 
a Dana Jelínková. Hlavní cílem vzdělávání v této třídě je adaptace 
nových dětí na prostředí a kolektiv, pochopení a respektování 

pravidel, všestranný rozvoj dětí. V poschodí je třída Sovičky 
s počtem 28 dětí ve věku 4 – 6 let. Vzdělávání zajišťují učitelky Jana 
Sobotková a Radka Daňhelová. V této třídě je kladen důraz na 
předškolní přípravu, proto se děti každý den v době od 8 do 9 hodin 
dělí na dvě skupiny. Tím je dána větší možnost individualizace dětí. 
Pro zajištění kvalitního vzdělávání byla nově vybavena volná třída. 
Probíhá zde i logopedická prevence a pískání na flétnu. 
Ze sponzorských darů byla pořízena interaktivní tabule v ceně 91 
tisíc korun. Třída je též využívána v době odpočinku dětí pro klidové 
činnosti. 
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V rámci spolupráce MŠ se ZŠ v rozvoji čtenářské pregramotnosti vznikl projekt „Školáci čtou dětem“. Spolupracují na něm učitelky 
Jana Sobotková za MŠ a Věra Sobotková za ZŠ. Žáci 3. třídy základní školy 1x v měsíci čtou předškolním dětem MŠ pohádku nebo příběh, 
o kterém si povídají a výtvarně znázorňují své prožitky a emoce. 

Vzdělávání v MŠ musí být v souladu s Rámcovým vzdělávacím 
programem předškolního vzdělávání, kde jednou z povinností 
učitelky MŠ je sledování a hodnocení individuálních pokroků dítěte 
v jeho rozvoji a učení. Na základě výsledků hodnocení 
domlouváme s rodiči společný postup při dalším vzdělávání a 
rozvoji dítěte v rámci společných schůzek, tzv. pohovorů. Tyto 
pohovory probíhaly již v loňském školním roce a jsou velkým 
přínosem pro děti, rodiče i učitelky.

Do komplexního hodnocení dítěte patří portfolio jako soubor 
různých produktů dítěte, které dokumentují jeho vývoj za určité 

období. Ze získaných zkušeností a poznatků v rámci dalšího 
vzdělávání pedagogů a se souhlasem rodičů jsme dětem zakoupily 
papírové kufříky, které slouží právě jako portfolio dítěte.

I v tomto školním roce plánujeme několik akcí pro děti i pro 
rodiče. Některé akce se již uskutečnily, na jiné se ještě těšíme: 
schůzka s rodiči, maňáskové divadlo, naučný program o zvířatech, 
předplatné divadla ve Znojmě, zdobení vánočních stromečků, 
zpívání u stromu na náměstí, adventní tvoření, vánoční besídka, 
Ježíškova nadílka. 

Děkujeme rodičům, výboru SRP MŠ a sponzorům, a to SRP MŠ, Lesům ČR, manželům Vrbovým, paní Miluši Kasalové, panu Bohuslavu 
Němcovi a společnostem DAMRA AUDIT s.r.o. a P&Z s.r.o., za spolupráci a přejeme všem krásné, spokojené Vánoce a šťastný nový rok 
2018.

Za kolektiv mateřské školy Jana Pospíchalová, Radka Daňhelová

Andělské čarování
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Anděl seděl na obláčku, 
čáry máry čaroval, 
vyčaroval Mikuláše,
moc se z toho radoval.
Pozor na to, milé děti,
čarování není žert,
něco se mu nepovedlo,
a tak přibyl ještě čert.

5. prosince anděl přičaroval Mikuláše a pět čertic do mateřské 
školy. Děti je přivítaly básničkou a koledou. Největší hrdinové 
dokonce Mikulášovi přiznali své hříchy. Společně si s radostí 
čertovsky zaskotačili. Odměnou pro všechny byl adventní kalendář 
a voňavý perník. Dopoledne bylo velice pohodové, přátelské 
a rozloučili jsme se společným fotografováním. 

Jana Pospíchalová

POMÁHÁME 
ŠKOLKÁČKŮM

Sdružení přátel mateřské školy v Blížkovicích bylo založeno 
v roce 2010 paní Danielou Franekovou a v lednu 2014 bylo zapsáno 
do obchodního rejstříku. Po změně občanského zákoníku došlo 
15. 12. 2015 i ke změně názvu na Spolek rodičů a přátel MŠ 
Blížkovice (dále jen SRPMŠ). Tento spolek funguje samostatně, 
nezávisle na Spolku rodičů a přátel ZŠ Blížkovice.

Během těchto let se ve vedení tohoto spolku vystřídalo několik 
nadšenců z řad rodičů dětí v MŠ Blížkovice, kteří vypomohli školce 
v mnoha směrech.

Nyní něco k samotné činnosti SRPMŠ. Během celého roku 
přispívá na materiální zajištění různých akcí, jež jsou pořádané při 
MŠ Blížkovice. Patří sem např. sv. Martin ve školce, Mikulášská 
nadílka, Vánoční tvoření s rodiči, Ježíškova nadílka, tvoření ke Dni 
matek, školková olympiáda, výlet předškoláků, loučení s před-
školáky.

SRPMŠ dále sám organizuje: vánoční focení, formuláře pro 
uplatnění daňového zvýhodnění při odpočtu „školkovného“ ze 
základu daně pro rodiče, akce Velikonoční zajíček, focení dětí ke 
Dni matek. Jedna z větších akcí je Dětský maškarní bál, na kterém 
se velkou měrou podílí i paní učitelky z MŠ a paní uklízečky ze ZŠ a 
MŠ, aby si maminky z Výboru SRPMŠ mohly tento den „užít“ se 
svými ratolestmi. Mimo tyto akce každý rok SRPMŠ zafinancuje 1-2 
divadelní představení v ZŠ nebo MŠ, vymýšlí různé zpestření ke Dni 
dětí, např. dopoledne s canisterapeutickými pejsky nebo s ukázkou 
dravců.

Další podstatnou část činnosti tvoří financování požadavků 
zástupců MŠ vždy na začátku roku. V tomto uskupení se aktivně 
pohybuji od začátku školního roku 2013/2014. Za tuto dobu jsme 
zafinancovali nové šatničky v MŠ v celkové ceně kolem 120.000 Kč 
a naším posledním skutkem je spolufinancovaní interaktivní 
tabule do nově vzniklé třídy pro předškoláky ve výši 40.000 Kč. 
Každoročně na začátku školního roku dáváme cca 30.000 Kč na 
dovybavení tříd, obměnu hraček a pomůcek. Také Ježíšek má u nás 
konto ve výši okolo 10.000 Kč.

Zajistit výše uvedené nám umožňují výdělky z různých 
obecních akcí, na kterých se podílíme. Největší podíl tvoří výtěžek 
z prodeje občerstvení na Blížkovickém posvícení, ale také Vánoční 

jarmark a výtěžek z tomboly na Maškarním bále. Proto každoročně 
žádáme zastupitelstvo o umožnění bezplatného pronájmu stánků 
či zapůjčení sálu. Tím to ale vše začíná a celá organizace těchto akcí 
je velmi náročná. Nejsložitější je zajištění personálního obsazení. 
Vzhledem k třídennímu programu posvícení se zvýšil i požadavek 
na počet účastníků ve stáncích a následně při úklidu. Každoročně 
proto žádáme rodiče o výpomoc nejen na posvícení. Jsem ráda, že 
si někteří během těchto akcí najdou čas a chtějí pomoci. Chtěla 
bych všem účastníkům, sponzorům akcí z řad rodičů a přátel MŠ 
touto cestou poděkovat. Dále bych chtěla poděkovat paní 
starostce, zastupitelům a obecním zaměstnancům, kteří nám 
spoustu věcí nachystají a jsou kdykoliv k dispozici v průběhu akce a 
při vzniku nenadálého problému vždy pomohou. Velký dík patří 
i dobrovolným hasičům městyse Blížkovice, kteří nám letos na 
posvícení zdarma věnovali sud malinovky a v případě poruchy nám 
ochotně nabídnou např. zapůjčení chladicího výčepního zařízení 
nebo chladničku. Dále děkujeme paní Janě Pavelkové a Marii 
Čechové, které nám každoročně velmi ochotně pomáhají se 
zásobováním těchto akcí. Dík patří i všem účastníkům těchto akcí, 
kteří si zakoupí výrobky, nabízené předměty nebo si zakoupí 
občerstvení a nápoje v našich stáncích. V neposlední řadě bych 
chtěla poděkovat zaměstnancům MŠ Blížkovice, kteří s námi 
otevřeně hovoří o potřebách MŠ a my tak můžeme reagovat na 
jejich podněty. 

Nutno podotknout a ještě upřesnit, že z Posvícení máme 
opravdu „jen“ výtěžek z prodeje nápojů a občerstvení, nikoliv však 
výtěžek ze vstupného, který slouží městysu k zaplacení vystoupení 
účinkujících a mnohdy ani tyto náklady nepokryje. 

Letos se znovu obměnil Výbor SRPMŠ, který je nyní v tomto 
složení - Eva Bloudičková, Marta Jenerálová, Mirka Russwurm, Eva 
Šťavová, Jana Žáková. Společně se budeme opět snažit vypomáhat 
a vylepšovat pobyt dětí v MŠ. Tichými, ale velmi aktivními 
společníky SRPMŠ zůstávají Věra Nováková, Eva Říháčková, Dana 
Svobodová a nově Mirka Zedníková. Zvláštní poděkování patří paní 
Martině Vrbové, která nám bezplatně zpracovává daňové přiznání, 
darovací smlouvy a zabezpečuje soulad s legislativními požadavky.

Doufám, že jste tímto příspěvkem získali trochu přehled o naší 
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činnosti. Ráda bych se tímto obrátila především na rodiče dětí MŠ, aby nám 
pomáhali. Nedokážeme se naklonovat a pro to, abychom udržely naše 
tempo, potřebujeme Vaši aktivní účast na výše uvedených akcích. I my 
máme svá náročná zaměstnání, každodenní problémy a časový deficit, ale 
chceme dětem co nejvíce zpříjemnit jejich pobyt v MŠ. Myslím si, že SRPMŠ 
má smysl a jeho příspěvek jde ve školce vidět. Můžeme mít školku, ale takto 
máme nadstandartní školku za roční příspěvek 200 Kč na dítě.

Předem všem děkuji a přeji za celý Výbor SRPMŠ pohodové vánoční 
svátky a rozzářené oči Vašich dětí/vnoučat pod stromečkem, protože pro 
tento pohled to vše děláme i my.

Mirka Russwurm a Výbor SRPMŠ

Z činnosti 
Tělovýchovné jednoty při ZŠ Blížkovice

 Pravidelné cvičení všech složek jsme zahájili v měsíci říjnu, a to 
od rodičů a dětí po dospělé. Naše cvičební hodiny jsou zaměřeny 
na všestrannost - průpravu gymnastiky, atletiky a míčových her. 
Tato činnost by nebyla bez obětavých cvičitelů- Dany Jelínkové, 
Blanky Poláškové, Anny Svobodové, Josefa Tesaře, Tomáše 
Řeřuchy, Hany Makovičkové, Marie Bernardové - kteří se se svými 
svěřenci schází každý týden. Škoda jen, že některé hodiny jsou 
málo naplněné - košíková žactva, volejbal MIX, kondiční cvičení 
žen.

V neděli 30. září se v Brně konaly krajské hry seniorů, kterých se 
zúčastnila Marie Bernardová, která nejenom soutěžila, ale byla 
také jednou z lektorek.

  Měsíc říjen patřil florbalu. Krajské kolo ASPV ve velkém 
florbale se uskutečnilo v Podivíně - 12. 10. v kategorii žáků 6. - 9. 
třídy a v sobotu 14. 10. pro žáky 1. - 5. třídy. Ve starší kategorii bylo 
přihlášeno 8 družstev, ta byla rozdělena do dvou skupin, do finále 
postupovala 2 družstva. Naši starší žáci hráli ve složení: Denis 
Dobrovolný, Ondřej Procházka, Dominik Slabý, Vojtěch Krejčí, 
Šimon Krejčí, Tomáš Černík, David Sedlák a Dan Tříletý a ve skupině 
obsadili 3. místo / 2 prohry, 1 vítězství/, celkově se umístili na 5. - 6. 
místě.

 Do kategorie mladších chlapců byla přihlášena 4 družstva.  
Reprezentovali nás: Vladimír Dvořák, Matyáš Krejčí, Matěj 
Řiháček, Šimon Janyška, Adam Kolman, Martin Bartoš, Mikuláš 
Holík, Vít Polášek, Dan Šilinger, Antonín Kříž.  Výhra nad družstvem 
Komety Brno a druhým družstvem z Podivína je navnadila a chlapci 

bojovali o metu nejvyšší – o vítězství s  družstvem z Podivína. 
To jsme po velkém boji prohráli, ale stříbrná medaile hřála na krku 
po celou cestu domů. Poděkování patří všem chlapcům 
za bojovnost a nasazení, panu Blažeji Coufalovi za dopravu starších 
chlapců a panu Jiřímu Šváchovi za dopravu mladších chlapců a 
pomoc při zabezpečení náhradní dopravy.

 V současnosti se oddíly gymnastiky a parkuru připravují na 
březnové závody a svoji všestrannost chceme ukázat při 
republikové soutěži „ Zápolení na dálku“, která se týká mládeže do 
15 let v pětiboji: skok z místa, člunkový běh, přeskoky přes 
švihadlo, překonání lavičky, hod míčem. Termíny jsou v prosinci 
a v březnu.

Ve Žďáru nad Sázavou se ve dnech 17. - 19. 11. konal 
republikový sraz cvičitelů. Od nás se zúčastnily 2 cvičitelky- Dana 
Jelínková a Marie Bernardová. Třídenní sraz byl vyplněn ukázkami 
náplně cvičebních hodin: s náčiním, na žebřinách. Naučili jsme se 
také novou hru Ring golf, která určitě zaujme všechny kategorie. 
Nové poznatky můžeme uplatnit ve všech  našich hodinách. 
Dalšího semináře zdravotní tělesné výchovy pro ženy se v Brně 
25. 11. zúčastnila Marie Bernardová.

Rádi mezi námi přivítáme další zájemce o pravidelné cvičení – 
POHYBEM KE ZDRAVÍ – POHYB JE ŽIVOT!!! 

Fotografie dokumentují cvičení rodičů a dětí, nohejbalu, 
zdravotní Tv, gymnastiky, parkuru, florbalu, republikový sraz.

Marie Bernardová, předsedkyně TJ

Cvičební hodiny odboru ASPV 2017-2018
TJ při ZŠ Blížkovice

Nabídka cvičení v našem odboru od měsíce října: 

Den  kategorie    doba  vedoucí .

Pondělí  Rodiče a děti   15,45 - 16,45 h.  D.Jelínková, B.Polášková .

Košíková   17,00 - 18,00 h.  J.Tesař .

Úterý  Chlapci  1. tř.   12,15 - 13,00 h.  M.Bernardová 

Chlapci  2. a 3. tř.  13,05 - 13,50 h.  M.Bernardová

Chlapci  4 a 5. tř.   13,55 - 14,50 h.  M.Bernardová 

Chlapci 6. - 9. tř.   15,00 - 16,00 h.  M.Bernardová

Zdravotní TV   17,00 - 18,00 h.  M.Bernardová

 Středa  Gymnastika   13,30 - 14, 30h.   H.Makovičková   .

Volejbal –MIX   18,00 - 19,00 h.  A.Svobodová 

Nohejbal – muži   19,00  - 20,00 h.  T.Řeřucha
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Čtvrtek  Gymnastika   12,15 - 13,15 h.  H.Makovičková, M.Bernardová  .

Parkour    16,00 - 17,00 h.  H.Makovičková

Ženy – kondiční cvičení  17,00 - 18,00 h.  H.Makovičková                       

Pátek  Mažoretky MŠ  /v MŠ/  12,30 - 13,10 h.  M.Bernardová .

Mažoretky 1.- 4. tř.  13,15 - 14,00 h.  M.Bernardová

Mažoretky 5.- 7. tř.  14,00 - 15,00 h.  M.Bernardová

Cvičíme v tělocvičně školy, vchod od hřiště.

Přezůvky a cvičební úbor.

Členský příspěvek: mládež do 18 let – 100 Kč, dospělí – 200 Kč. Všichni členové jsou pojištěni.
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Sportovní aktivitySportovní aktivitySportovní aktivity
Mládež TJ Sokol Blížkovice

V letošní sezóně 2017/2018 jsme přihlásili naše mládežnická 
mužstva mladší přípravky a mladších žáků do okresních soutěží. 
U mladší přípravky se nic nezměnilo a hrají stále stejným 
systémem, jak tomu bylo v předchozích ročnících (4+1). Zato na 
kluky, kteří přešli ze starší přípravky do mladších žáků, čekala jak 
změna hrací plochy, tak počtu hráčů.

Společně jsme chodili trénovat 2x týdně, v úterý a ve čtvrtek. 
Do trenérského týmu jsme také přivítali novou posilu a tou je Jiří 
Moravec. Doufám, že mu jeho elán a energie vydrží dlouho.

Kluci z mladší přípravky postupně nastupovali od srpna do 
konce října na zápasy proti klukům z okresu Znojmo. Zápas od 
zápasu byl pokaždé jiný, jednou se dařilo nám, podruhé zase 
soupeřům. Celkově kluci dokázali nad soupeři 10x vyhrát, 9x 
prohrát a 3x remizovat. Za mladší přípravku nastupovali Luboš 
Holík, Adam Palát, Denis Štefan, Daniel Šilingr, Štěpán Makovička, 
Tomáš Mavler, Mirek Russwurm, Matyáš Přibyl a Šimon Veselý. 
Mladších fotbalistů je po málu a snažíme se, aby se více zapojovaly 
i děti z fotbalové školičky, které teprve s fotbalem začínají. 

Se staršími kluky jsme poprvé vstoupili do okresní soutěže 
mladších žáků. Ze začátku jsme měli všelijaké představy, jak to vše 
dopadne, jak kluci zvládnou přechod do starší kategorie. I když 
jsme byli v této soutěži nováčky, dokázali jsme s postupem 
odehraných kol, že na tuto soutěž rozhodně máme. 

Hned na začátku sezóny nás čekali těžcí soupeři. My jsme si 
chtěli spíše prověřit, co všechno nás čeká a jak jsme konkurence 

schopni. V takových utkáních nás nejvíce podržela naše bojovnost, 
proto jsme z prohraných zápasů odcházeli s hlavou vztyčenou. 
V soutěži nás ale také čekali soupeři, kteří začínali v mladších žácích 
podobně jako my. V těchto zápasech už jsme ukázali naši 
fotbalovost a výsledky nekonečného trénování. 

V součtu jsme odehráli 8 zápasu, z nichž jsme třikrát vyhráli a 
pětkrát prohráli. Nejlepším střelcem podzimní části se stal Adam 
Kolman, který vstřelil soupeřům 11 gólů. Následovali Martin 
Bartoš s osmi góly, Vítek Polášek s pěti góly a Ondřej Kučera s třemi 
góly. Dalšími střelci v sezóně byli Adam Skovajsa (2 góly), Vladimír 
Dvořák a Šimon Janyška (po jednom gólu). Zápasy nejsou ale jen 
o střílení gólů, ale i o chytrosti a důležité defenzivě. Proto za 
vítězstvím stojí celý tým. Nesmím tedy zapomenout i na další 
důležité hráče v našem týmu, kterými jsou Matěj Řiháček, Mikuláš 
Holík, Michal Burian a také nejmladší hráči Štěpán Makovička a 
Šimon Veselý. 

V zimní přípravě se budeme snažit, abychom se maximálně 
připravili na jarní část sezony a abychom i se silnějšími týmy hráli 
vyrovnaná utkání. 

Na zápasy přípravky a žáků chodili fandit rodiče, příbuzní, 
fanoušci a hráči TJ Sokol Blížkovice. Touto cestou bych Vám chtěla 
poděkovat, že svou přítomností a svými hlasivkami podporujete 
NAŠE KLUKY a že nás ženete k lepším výkonům a výsledkům. 
Děkujeme a budeme se těšit na jaře, kdy nás čekají další boje. 

Adéla Dvořáková

Halový turnaj v Hostimi 2017
V pátek 17. 11. uspořádal TJ Sokol Blížkovice halový turnaj 

v Hostimi pro mládež jako ukončení podzimní části sezóny.  Turnaj 
se konal pod záštitou České obce sokolské a vítěz získal titul 
přeborník ČOS.

Dopolední část se konala pro mladší přípravku a odpolední část 
byla určena pro kluky starší. 

Mladší přípravky se zúčastnily celkem  4 týmy – Blížkovice, 
Březník, Bedřichov a Hrotovice.  Hrálo se 2x10 min a každý tým se 
potkal s každým.  Všechny zápasy byly velmi vyrovnané, a proto 
v konečném pořadí rozhodoval počet vzájemně vstřelených 
branek. Pořadí bylo následující : 1. Blížkovice, 2. Hrotovice, 3. 
Bedřichov a 4. Březník. Nejlepším gólmanem byl vyhlášen náš hráč 
Daniel Šilingr. 

Mladší kluky pak odpoledne vystřídali ti starší. Ve starší 
přípravce jsme se rozhodli vytvořit dva týmy po 6-ti hráčích, 
protože nám jeden tým na poslední chvíli odřekl svoji účast. Pro 
nás to bylo plus, protože kluků bylo hodně a bylo lepší, že kluci více 
hráli, než stáli. Kluci se snažili v obou týmech stejně, a i když vyhrál 
jen jeden z nich, vítězství patří všem, protože jsou z jednoho týmu. 
Jsou to spoluhráči, ne soupeři. 

Letošní ročník jsme vyhráli v obou kategoriích, jak v mladší, tak 
ve starší. Děkujeme všem, kteří se podíleli na této akci: ČOS Praha, 
členové TJ Sokol Blížkovice a městys Blížkovice.  

Adéla Dvořáková
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Horní řada: Michal Burian, Ondřej Kučera, Matěj Řiháček, Vít 
Polášek, Adam Skovajsa. Dolní řada: Vladimír Dvořák, Daniel 
Šilingr, Adam Kolman, Štěpán Makovička, Martin Bartoš, Šimon 
Janyška.

Horní řada: Mirek Russwurm, Denis Štefan, Tomáš Mavler. 
Dolní řada: Luboš Holík, Adam Palát, Štěpán Makovička, ležící: 
Daniel Šilingr.

Fotbalové utkání starých gard

V rámci sportovního programu Posvícenský víkend se 
v sobotním parném odpoledni odehrál v našem fotbalovém 
svatostánku již 3. ročník tradičního exhibičního utkání starých gard. 
V překladu je to setkání vysloužilých fotbalistů z Blížkovic 
a přilehlého okolí, kteří v nedávné, ale i dávnější minulosti oblékali 
náš dres. Na hřišti se potkávají týmy Blížkovice (40 – 49 let) 
a Blížkovice (50 let a více).

Pokud se někdo z fandů zdržel trávením posvícenské husy, 
přišel o velmi zajímavé antrée. Zatímco „mladíci“ se pilně 
rozcvičovali na zeleném pažitu, stará garda nikde. Když už se začalo 
spekulovat o kontumaci a následném přesunu k Domečku, v dáli se 
najednou objevil koňský povoz o síle dvou koní (jak vtipně glosoval 
komentátor příjezdu Mirek Fouček), který byl přivítán bouřlivým 
potleskem diváků i „mladíků“. Stará garda svůj příchod na hřiště 

pojala opravdu stylově. Pak už oba týmy pod vedením zkušeného 
sudího pana Jenerála nastoupily k zahájení utkání.

Samotný zápas, hraný na 2x25 minut, probíhal ve velmi 
přátelském duchu, tak jak je to v těchto utkáních zvykem. Tempo 
hry vzhledem k velmi horkému počasí nebylo nijak závratné, ale 
o zajímavé, někdy i vtipné momenty nouze nebyla. Koření fotbalu 
nechybělo, branky padaly na obou stranách, takže nezaujatý divák 
mohl být spokojen. Vítězem se stali všichni, kteří utkání ve zdraví 
dohráli, a výsledek v tomto případě nebyl důležitý. Cílem těchto 
utkání je hlavně setkání, pobavení se a také zavzpomínání na staré 
časy, což se určitě povedlo. Nezbývá, než se těšit za rok na 4. ročník. 
Již nyní se nabízí otázka, jakým nástupem na hřiště nás pobaví stará 
garda příště? Nechme se překvapit. Sportu zdar a fotbalu zvlášť!

Marek Kavan

HC Blížkovice Stars v Městské lize Moravské Budějovice
Náš hokejový tým HC Blížkovice Stars se účastní i letošního, již 

12. ročníku Městské ligy v Moravských Budějovicích.
Model soutěže doznal změn, týmy jsou nově rozděleny do 4 lig 

/Superliga, 1.liga, 2.liga a 3.liga/ podle umístění v minulém ročníku, 
který se hrál ve 3 ligách. Počet mužstev však zůstal stejný, tj. 32, 
přibyly nové týmy, ale některé tradiční se z různých důvodů 
nepřihlásily. My jsme si jako vícemistr 2. ligy zajistili účast v 1. lize. 

Loňský závěr roku nás nezastihl v úplně nejlepší formě a náš 
tým se nacházel ve spodních patrech tabulky. V přestupním 
termínu jsme posílili o zkušeného Marka Ludvíka, od kterého jsme 
si slibovali vylepšení střelecké produktivity. Povedlo se, 
samozřejmě i díky zlepšeným výkonům celého týmu, a my jsme ve 
druhé části soutěže vyhráli 9 zápasů v řadě a vybojovali jsme 
konečné 2. místo v sezóně 2016/17. Cenný je tedy úspěch týmu, 
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který je převážně tvořen z hráčů bez hokejové minulosti.
V letošním ročníku jsme tým doplnili o dalšího hráče z Blížkovic, 

Davida Hájka. V soutěži máme mnohem těžší soupeře než loni, ale 
přesto se nám vstup do soutěže povedl. Úvodní dva zápasy jsme 
vyhráli a prodloužili tak naši sérii výher v roce 2017 na 11 v řadě, 
bohužel v dalším zápase byla naše šnůra přerušena porážkou se 
silným týmem HC Jaroměřice n/Rokytnou. Momentálně jsme po 
pěti zápasech na 4. místě s bilancí 3 výher a 2 proher. Doufáme, že 
se nám bude dařit i nadále a budeme atakovat umístění v první 
čtyřce, které zajišťuje postup do play-off.

Moc děkujeme městysu Blížkovice za finanční podporu a také 
všem věrným fanouškům, kteří nás jezdí povzbuzovat. Naše 
výsledky, tabulku i rozpis zápasů najdete na  www.mestska-liga.cz 

Marek Kavan

SDH BlížkviceSDH BlížkviceSDH Blížkvice
Vodácký tábor mladých hasičů

Již druhým rokem pořádáme vodácký tábor pro mladé hasiče. 
Jezdíme společně s SDH Hostim. Tábora se účastní děti, které 
reprezentují naše SDH a městys Blížkovice na okresních a krajských 
soutěžích v požárním sportu a v požární všestrannosti. Jezdíme na 
3 až 4 dny. V loňském roce jsme sjížděli řeku Otavu a letos řeku 
Moravu. I když nám skoro každý den pršelo, nikomu to nezkazilo 
náladu a vše jsme si patřičně užili. Myslím si, že už teď se všichni 
těší na příští rok. Chtěli bychom touto cestou poděkovat městysi 
Blížkovice a všem zastupitelům za finanční pomoc na pořádání 
tohoto tábora. 

PS: V roce 2018 na jaře proběhne nábor do kroužku mladých 
hasičů. Termín bude ještě upřesněn. 

Vedoucí mládeže Monika Volfová 

HISTORICKÉ VOZIDLO STEYR
V loňském roce přispěli spoluobčané městyse Blížkovice zakoupením 

vánočního kapra na opravu našeho historického hasičského vozidla Steyr. 
Rád bych Vás proto seznámil s průběhem oprav. Společně s Honzou 
Bloudíčkem jsme na autě rozebrali zadní diferenciál, abychom zjistili rozsah 
poškození. Hned jsme věděli, že to nebude jednoduché a že to nebude 
oprava na pár dní. Planetová kola byla popraskaná a rozlámaná a všechny 
další převody a ozubená kola. Začali jsme hledat firmu, která by nám 
pomohla. Dále jsme oslovili bratry z Heraltic, ze Slovenska, Rakouska 
i Německa. Není jednoduché sehnat na auto r.v. 1944 náhradní díly. Jedna 
větší firma se nabídla, že nám vše vyrobí, ale bylo to za docela vysokou 
cenu. Proto se výbor SDH rozhodl hledat i menší firmy a levnější variantu. 
To se nakonec podařilo, ale na úkor toho, že to nějakou chvíli potrvá. Nyní 
čekáme na poslední díl a můžeme začít kompletovat. Věříme, že už během 
ledna a února bude vše hotové. I letošní výdělek z prodeje kaprů půjde na 
opravu vozidla Steyr. Děkujeme všem, co nám fandí.

Na závěr mi dovolte, abych jménem sboru SDH Blížkovice i jménem 
svým, popřál všem spoluobčanům krásné prožití vánočních svátků, hodně 
štěstí a zdraví v roce 2018.

Miroslav Volf
starosta SDH Blížkovice

Ze života občanůZe života občanůZe života občanů
Hřiště na Budíně

V minulém čísle zpravodaje jsme Vás informovali o tom, jak za 
finanční podpory městyse Blížkovice probíhá rekonstrukce kurtu 
pod Budínem. Do června byl vybudován přístřešek pro skladování 
sportovních potřeb, byla vystavěna konstrukce a na ni připevněna 
ochranná síť. Proběhla výměna sloupů na uchycení hrací sítě. Po 

domluvě s panem Veselým (ještě jednou díky) byla přes podružný 
elektroměr přivedena elektřina, která umožňuje zalévání hřiště z 
přilehlé obecní studny.

Nejtěžší úkol ale přišel v červenci: odstranit starou antuku, 
srovnat 370 metrů čtverečních hrací plochy a položit 12 tun antuky 
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nové. Celkově se při rekonstrukci povrchu přemístilo cca 30 tun 
materiálu. To byl, i vzhledem k blížícímu se datu konání 
Blížkovského srandamače, pro čtyři lidi, iniciátory celé 
rekonstrukce (Tomáš Křikava, Marek Bloudíček, Tomáš Sobotka, 
Tomáš Řeřucha) docela problém. Naštěstí se našlo několik 
blížkovských občanů, kteří si udělali čas a přišli klukům na kurt 
pomoci. 

Velké díky patří Liboru Sobotkovi ml., Zdeňkovi Navrkalovi ml., 
Oldřichu Vorlovi, Martinu Hlávkovi, Radku Strnadovi, Jaroslavu 
Kratochvílovi, Janu Kratochvílovi, Petru Janyškovi, Jindřichu 
Volfovi, Jaroslavu Jenerálovi, Josefu Bloudíčkovi, Františku 
Hochmanovi, Václavu Plačkovi, Janu Dancingerovi, Marice a 
Martinovi Křikavovým a Karlu Bořeckému. Zapomenout nesmíme 

ani na Hanu Nixovou a její občerstvení – buchty, které brigádníkům 
připravila. 

Celkem se odpracovalo 418 hodin, ale zdaleka se nekončí. Pro 
příští rok je naplánováno a předběžně domluveno drobné rozšíření 
hřiště na délku, aby lépe vyhovovalo tenisu. Elektřina a voda by se 
měly umístit pod povrch a měla by proběhnout instalace 
permanentních lajn. 

Nyní je hřiště ,,zazimované“, ale hned na jaře bude opět 
v provozu. 

Klíče od kurtu budou k vyzvednutí u správce hřiště, pana 
Jaroslava Kratochvíla (čp. 179). Všichni sportovci se zde 
samozřejmě musí řídit provozním řádem, který bude na kurtu 
vyvěšený.

Klára Horecká

Myslivecký spolek

Typické podzimní počasí se zataženou oblohou a slabým 
mrholením přivítalo účastníky honu na drobnou zvěř 
Mysliveckého spolku Blížkovice v sobotu 25. 11. 2017.

Sraz byl v kulturním zařízení ve Ctidružicích, tam proběhla 
evidence a kontrola dokladů střelců. Celkem bylo zapsáno 42 
střelců, 8 loveckých psů a 5 honců. Poté se účastníci honu 
přesunuli k místu první leče, kde proběhlo zahájení honu. Po 
loveckém troubení je přivítal předseda spolku a myslivecký 
hospodář seznámil přítomné s celkovou organizací honu 
a průběhem jednotlivých lečí a jaká zvěř se bude lovit. První a 
druhá leč proběhla ve Ctidružicích v oblasti Senného rybníka. 

Po občerstvení na myslivecké chatě jsme přejeli k Velkému hájku a 
údolím Jevišovky k ČOV. Ke čtvrté leči jsme se přesunuli do Žlíbku. 
Na poslední leč jsme se přesunuli k Holckému mostu. Po příjezdu 
do Ctidružic proběhlo zakončení a výřad, kde bylo 11 ulovených 
zajíců, 1 kohout. Po zatroubení myslivecký hospodář seznámil 
účastníky s výsledkem honu, poděkoval za vzorné chování a pozval 
je na občerstvení a poslední leč do místa ranního srazu.

Po dobrém jídle a pití probíhaly přátelské rozhovory až do 
začátku „Poslední leče“. Akce probíhala s hudbou, mysliveckým 
sousedem a bohatou zvěřinovou tombolou až dlouho do noci.

Karel Bořecký

MAINOVA FRANKFURT MARATHON
29. 10. 2017

Po jarním maratonu v Praze jsem se rozhodl, že letos na podzim 
zkusím zdolat ještě jeden maraton. Tentokrát jsem se nevydal na 
vlastní pěst, ale připojil jsem se k běžecké skupině BěhejBrno.com, 

která měla namířeno do Frankfurtu nad Mohanem. Podzimní 
termín sliboval ideální počasí pro absolvování maratonu. Nakonec 
byla ideální pouze teplota, protože foukal velmi silný vítr, který 
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ovlivnil mnoho maratónských výkonů. Běželo se ten víkend, kdy v Česku řádila 
vichřice. Frankfurtský maraton je rovinatý a tím pádem i rychlý, od čehož jsem si 
sliboval vylepšení osobního rekordu. Celková organizace maratonu byla vynikající, 
tak jak bývá v Německu zvykem. Po startovním výstřelu jsem se snažil schovat 
uprostřed startovního pole, abych se co nejvíce chránil před větrem a neztrácel 
zbytečně síly.  Mým plánem bylo držet tempo okolo 5 min/km (12 km/h) a vydržet 
v něm pokud možno až do konce. Tento plán se mi dařilo plnit cca do 32. km, ale 
pak při pravidelném doplňování energie nepřijal můj žaludek zrovna přátelsky 
energetický gel. Nakonec jsem to ustál, ale donutilo mě to mírně zpomalit.  
Další problém vyvstal na 36. km, kdy jsem dostal křeč do stehenního svalu. 
Naštěstí i tuto krizi se podařilo překonat. Ke konci závodu už mi docházely rychle 
síly a netrpělivě jsem začal vyhlížet cíl.  Doběh frankfurtského maratonu je ve 
výstavištní hale na červeném koberci, v záři reflektorů a za potlesku diváků 
na tribunách, což není ani na velkých závodech obvyklé. Ale popravdě, ve chvíli, 
kdy jsem dobíhal do cíle, mi to bylo úplně jedno. Maraton jsem dokončil v čase 
3:41:23. Plánované tempo jsem sice neudržel, ale s výsledkem jsem maximálně 
spokojen. Vylepšil jsem si osobní rekord o 16 minut, přesto přede mnou zůstává 

motivace do příštího závodu, na který se pokusím 
připravit ještě o něco lépe. 

Pavel Holub 

Kolo pro život

Kolo pro život je nejpopulárnější cyklistický seriál v České 
republice. Každoročně jeho trasy projede přibližně 27 000 cyklistů, 
z toho cca 8 000 dětí. 

Letošní 18. ročník čítá 15 závodů po Česku, které jsou rozděleny 
na trasy dle náročnosti a délky.

Této akce se může zúčastnit opravdu každý. Organizátoři 
účastníky rozdělují do kategorií profíků, amatérů, starších ročníků, 
dětí, tandemů a podobně.

Jednoho ze závodů se zúčastnili i Karel Fiala a Pavel Holub 
z Blížkovic.

Oba jeli 9. 9. 2017 závod tohoto seriálu zvaný Burčák Tour 
Kooperativy Znojmo, trasu dlouhou 35 km. 

Ve své kategorii, muži 23-39 let, se umístil Karel Fiala na 19. 
místě a Pavel Holub na 49. místě z celkového počtu 148 závodníků.

Pokud v příštím roce i vy budete chtít být součástí tohoto 
seriálu, budete chtít strávit pěkné odpoledne s rodinou a budete si 
chtít projet různé části naší přírody, sledujte webové stránky  
www.kolopro.cz, kde budou vypsány trasy pro následující rok.  

Klára Horecká

Nohejbalový srandamač
První srpnový víkend se všichni fanoušci sportu sešli na nově 

zrekonstruovaném povrchu kurtu na Budíně, aby se utkali o titul 
sportovního šampiona městyse Blížkovice. 

V tomto termínu s typicky letně přívětivým počasím obhajovali 

loňský úspěch hráči týmu Lupičů (Michal, Lukáš a Tomáš Samkovi). 
Los dělící týmy do skupin byl spravedlivý, obě skupiny si rozdělily po 
dvou z největších papírových favoritů. Ve skupině „A“ to byly týmy 
Senegalu (Martin Petrucha, Martin Pikolon a Marek Kavan) a Body 
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a klid (Karel Fiala, Petr Janyška a Pavel Holub). V „B“ pak obhajující 
Lupiči a J&M&T (Tomáš Prokeš, Martin Janyška ml., Marek Ludvík, 
a Jan Holík). Skupinu „A“ ovládli borci Senegalu, kteří ztratili pouhý 
bod za remízu se spolufavoritem Body a klid. Tento bod však týmu 
BaK nepomohl, po nečekané porážce 2 x 8:10 s týmem Jedenáctka 
(Martin Hlávka, Radek Strnad, Oldřich Hrdý, Pavel Samek) se 
zařadili na 3. místo, právě za své přemožitele. Souboj o čtvrtou 
příčku, a tedy poslední možnost proklouznout do čtvrtfinále, pak 
vyhrál „domácí“ tým BuďIn (Libor Sobotka, Tomáš Křikava, Marek 
Bloudíček). Stačilo mu k tomu porazit jediného neblížkovického 
účastníka turnaje, tým Jakubova. Zatímco pořadí ve skupině „A“ 
bylo takřka dle předpokladů, v „B“ se děly věci. Spolufavorit 
J&M&T skupinou prošel se ztrátou jediného bodu a skončil první. 
Zato obhájce, tým Lupičů, byl blízko vyřazení. V prvním zápase 
získal bod za remízu s týmem Žle-Byt (Roman Hájek, René Polášek, 
Emil Ryšánek), v dalších dvou však tahal za kratší konec a postup si 
zajistil až v souboji s týmem Mimoňů (Ota a Josef Russwurmovi, 
Karel Česnek), byť i s nimi měli, hlavně v prvním setu, problémy. Na 
třetím místě skončil se stejným počtem bodů tým Domeček (Jarda 
Jenerál, Jakub Velčický, Bohumil Stuchlík). Po krátké pauze využité 
k údržbě hrací plochy mohlo osm postupujících týmů nastoupit do 
zápasů čtvrtfinále, jež měly rozhodnout o úspěchu či neúspěchu 
v celém turnaji. Nepovedená část ve skupině poslala obhájce titulu 
na Senegal. I přes veškerou snahu a nejlepší výkon Lupičů na 
turnaji to na postup nestačilo. Hráči Body a klid si poradili s 
překvapením skupin, týmem Žle-Byt, J&M&T pak nedali šanci 
BuďInu. Nejdramatičtější duel se odehrál nakonec. Jedenáctka po 
vyrovnané třízápasové bitvě těsně podlehla Domečku. V semi-
finále se podruhé na turnaji utkaly týmy J&M&T a Domeček. Ani 
v odvetě si se svým soupeřem Domeček neporadil a skončil tak na 
děleném třetím místě. Opravdový vzruch tak přineslo druhé klání o 
finálovou účast. Ve skupině spolu týmy Domeček a Body a klid 
remizovaly. I tentokrát byl duel velice vyrovnaný. Dokonce tak, že 

při jednom sporném momentu a jeho nepříliš šťastném posouzení 
rozhodčím došlo na vysvětlování si pravidel mezi hráči a diváky. 
Domeček dokázal v této chvíli udržet nervy na uzdě, což mu 
nakonec pomohlo k vítězství. Oproti předchozímu utkání byl 
finálový duel vybojován v naprostém klidu. O co méně se povídalo, 
o to víc se hrálo. A nutno podotknout, že nohejbal, který 
předváděly oba týmy, stál za to. Pro diváky se lépe koukalo na hru 
plnou technických kousků v podání J&M&T. Ti se ale nakonec 
museli sklonit před takticky vyspělým výkonem plným zkušeností 
v podání vítězů, týmu Senegalu. Spoustu zajímavého se dělo i v zá-
kulisí. Ať už se jednalo o artistické kousky na jednostopých 
vozidlech, gymnastické výkony na sedacích setech, či jiné 
skopičiny. Ty vám tu ale nebudu popisovat, to je potřeba zažít. 
Proto pevně věříme, že se s vámi uvidíme příští rok opět první 
srpnovou sobotu na Budíně. Ať už v roli hráčů či fanoušků. 

Za spolupráci děkujeme obecnímu úřadu (technická pomoc), 
Jardovi Štěrbovi za luxusní guláš, Milanu Minaříkovi, Zdeňku 
Navrkalovi a Kláře Horecké za obsluhu v bufetu, sudím turnaje 
Vlastimilu Vomelovi a Bohumilu Jenerálovi za jejich nestranné 
řízení, Úřadu městyse Blížkovice a občerstvení Domeček za 
sponzorské dary.

Marek Bloudíček

Čestný dárce krve
Medaili a poděkování za nezištnou pomoc nemocným a zraněným převzali pravidelní bezpříspěvkoví 

dárci krve. Mezi ně patří i blížkovický občan pan Milan Svoboda, který obdržel zlatou medaili Prof. MUDr. 
Jana Jánského za 40 bezpříspěvkových odběrů krve.
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OBECNÍ KNIHOVNA BLÍŽKOVICE
INFORMACE

Právě čtete text budoucího nového občasníku Obecní knihovny 
v Blížkovicích. První sdělení je velmi důležité. Naše knihovna 
projde v následujícím období menšími změnami. Vymaluje se a 
přeorganizují se zde prostory. V knihovně zůstanou pouze dva 
počítače a to proto, abyste měli větší pohodlí a více místa ke 
správnému výběru knih. Rozšíříme také výběr časopisů. Od nového 
roku to budou časopisy pro děti (Mateřídouška, Sluníčko), časopisy 
kulinářské (Ano, šéfe!, Chvilka v kuchyni), časopisy pro ženy (Retro, 
Rytmus života, Čas na lásku a Napsáno životem) a časopisy pro 
muže (21. století, 21. století Extra).

Změně se nevyhnula ani otevírací doba  
Pokud v knihovně nenajdete Vámi požadovanou knihu, rádi 

Vám ji objednáme v co nejkratším termínu z okolních knihoven. 
Můžete s námi komunikovat i přes emailovou adresu: 
knihovnablizkovice@seznam.cz.

Občasník, který budeme vydávat, nebude pouze informativní, 
ale najde se tu i nějaká zábava v podobě různých druhů křížovek. 
Proto Vám budeme držet palce při luštění a určitě se na Vás 
budeme těšit v knihovně.

Hana Dvořáková
knihovnice  

SUDOKU
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vlastní tvorba

 

OSMISMĚRKA
www.casopisy.lustirna.cz/vzor/ukazka.pdf

OTEVÍRACÍ HODINY V KNIHOVNĚ

 KONTAKTY

Pondělí 15:00 – 17:00
Čtvrtek 15:00 – 17:00

Obecní knihovna v Blížkovicích
Blížkovice 119
671 55 Blížkovice

Telefon:  561 205 545 (platí pouze v provozní době knihovny)
E-mail: knihovnablizkovice@seznam.cz
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 Pátek   22. 12. 2017 zavřeno
 Středa 27. 12. 2017 7,00 – 12,00 hod.
  12,30 – 17,00 hod.
 Čtvrtek 28. 12. 2017 7,00 – 12,00 hod.
  12,30 – 14,30 hod.
 Pátek  29. 12. 2017 zavřeno

Pracovní doba radnice městyse 
Blížkovice o svátcích

Pracovní doba Majka

 pátek  22. 12. 2017 5,30 – 17,30 hod.
 sobota  23. 12. 2017 5,30 – 11,30 hod.
 neděle  24. 12. 2017 zavřeno
 pondělí  25. 12. 2017 zavřeno
 úterý  26. 12. 2017 zavřeno
 středa  27. 12. 2017 5,30 – 17,30 hod.

 čtvrtek  28. 12. 2017 5,30 – 17,30 hod.
 pátek  29. 12. 2017 5,30 – 17,30 hod.
 sobota  30. 12. 2017 5,30 – 11,30 hod.
 neděle  31. 12. 2017 7,00 – 10,30 hod.
 Pondělí  1. 1. 2018 zavřeno

Přejeme Vám krásné vánoční svátky plné pohody a pokoje.  
V novém roce mnoho štěstí, zdraví a osobních i pracovních úspěchů.

Ordinační hodiny lékařů
Praktický lékař MUDr. Alois Dítě
22. 12. 2017  7,00 – 13,00 hod.
27. 12. 2017  15,30 – 18,15 hod.
28. 12.2017  7,45 – 11,30 hod. Pavlice
29. 12. 2017  7,00 – 13,00 hod.

Zubní ordinace MUDr. Tomáš Škaroupka
22. 12. 2017 – 29. 12. 2017   dovolená
Bolestivé případy MUDr. Tomáš Škaroupka ošetří od 18,30 hod. do 19,00 hod.
27. 12. 2017 – 28. 12. 2017 bolestivé případy ošetří 
dopoledne MUDr. Látová – Jevišovice, tel. 515 231 118.
O víkendu a o svátcích je nutné volat do Nové nemocnice ve Znojmě, 
tel. 515 215 111, kde sdělí, který lékař slouží pohotovost a ošetří bolestivé případy.

Lékárna Blížkovice
27. 12. 2017  8,00 – 12,00 hod.      14,00 – 19,00 hod.
28. 12. 2017  zavřeno
29. 12. 2017  zavřeno
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Knihovna
22. 12. 2017 – 3. 1. 2018

ZAVŘENO

Blížkovické bruslení    27. 12. 2017

pro děti i dospělé    od 12.30 hod. do 14.00 hod.

Odjezd autobusu z náměstí ve 12.00 hod.,
návrat cca ve 14.30 hod.

Je možné se dostavit na stadion individuálně.

Pro občany Blížkovic zdarma!

Silvestrovský ohňostroj
s přípitkem i pro děti

31. 12. 2017
v 17.00 hod. na náměstí

Novoroční pochod k Cihelně

1. 1. 2018
Odchod ve 13.00 hod. od radnice.

Teplé občerstvení zajištěno.

Bohoslužby	v	období	vánočních	svátků	v	kostele	sv.	Bartoloměje

24.	12.	2017	 	 21,30	hod.	 půlnočnı	́mše	svatá

25.	12.	2017	 	 10,30	hod.	 Slavnost	Narozenı	́Páně

26.	12.	2017	 	 10,30	hod.	 svátek	sv.	S� těpána

					1.	1.	2018	 	 10,30	hod.	 Slavnost	Matky	Božı	́Panny	Marie



27

O     d 20 hod. v sále ZŠ Blížkovice
K     tanci i poslechu hraje Klaxon.

    

3. března 2018

6. 1. 2018
Tříkrálová sbírka v Blížkovicích

KDU-ČSL Blížkovice Vás srdečně zve na

Lidový ples
v sobotu 20. ledna 2018 od 20,00 hod.

v kavárně U Černého orla.
K tanci a poslechu hraje Holík Band. 

Bohatá tombola a občerstvení.

Vstupné 100,- Kč. 

Zastupitelstvo městyse Blížkovice, SRPZŠ, ZŠ a MŠ Blížkovice Vás srdečně zvou na

22. REPREZENTAČNÍ PLES MĚSTYSE BLÍŽKOVICE
17. února 2018 ve 20:00 hodin v sále ZŠ

Večer zahájí taneční skupina SINGLE.

K tanci a poslechu hraje SABRIN BAND.

Vstupné 80,-Kč, místenka 20,-Kč. 
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Vánoční besídka



BLÍŽKOVICKÝ ZPRAVODAJ PROSINEC 2017
Periodický tisk územního samosprávného celku

Periodicita: 2x ročně
Místo a den vydání: Blížkovice 21. 12. 2017

Vydavatel: Městys Blížkovice, Blížkovice 130, 671 55, IČ:00292516, www.blizkovice.cz

Přejeme Vám radostné svátky plné klidu, 

pohody a v novém roce Vám 

a Vašim blízkým hodně zdraví, 

štěstí, osobních i pracovních úspěchů.

Městys Blížkovice


